
  
Folketingets Socialudvalg

Dato: 19. juni 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 27. maj 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 391 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Anne Baastrup (SF).

Spørgsmål nr. 391:

”I forlængelse af ministerens svar på SOU alm. del - spørgsmål 210 bedes 

ministeren sende redegørelserne fra de 21 kommuner, der har angivet ka-

pacitetsproblemer som årsag til, at behandlingsgarantien for stofmisbrugere 

ikke er overholdt, til udvalget, og samtidig bedes ministeren oplyse, hvilke 

initiativer ministeren vil tage for at løse problemet.”

Svar:

De 21 kommuner, der i Servicestyrelsens indberetningssystem på stofmis-

brugsområdet pr. marts 2009 havde angivet en eller flere sager med kapaci-

tetsproblemer i form af mangel på ledige pladser med tilbud om behandling 

for stofmisbrug, er alle blevet bedt om at redegøre nærmere for årsagen.

Af kommunernes svar fremgår det, at et meget stort antal af de indberettede 

sager i praksis ikke vedrører kapacitetsproblemer i form af manglende plad-

ser. Langt de fleste sager med overskridelse, der var indberettet som kapaci-

tetsproblemer, er forårsaget i fejlindberetninger, personalemæssige forhold, 

ferie, sygdom, ubesatte stillinger mv.

På baggrund af ovenstående forhold har jeg derfor valgt, at bede Servicesty-

relsen om at revidere vejledningen til kommunerne, så der i kommunernes 

indberetninger sker en mere entydig registrering.
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Jeg vurderer herved, at der skabes en større validitet i de registrerede infor-

mationer, som indsendes til Stofmisbrugsdatabasen.

Karen Ellemann

/ Peter Juul

Bilag vedlagt:

Begrundelser fra kommunerne på kapacitetsproblemer.


